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Trygghet, solidaritet och valfrihet! 
Socialdemokraterna anser 

att Täby är en bra kommun 

att leva i. Här finns trygghet, 

låg arbetslöshet och goda 

möjligheter för företagare. Vi 

är en naturnära kommun 

med storstadsnära fördelar. 

Men, samtidigt ser vi att 

Täby brister på många 

områden som borde vara 

självklara i en välbärgad 

kommun i Stockholms län; 

en avsaknad av jämställd-

hetssplan, en sedan länge 

fördröjd klimatstrategi och 

noll valfrihet inom hem-

tjänsten, för att nämna 

några.  

Vi fortsätter därför att arbeta 

för ett ekonomiskt, 

socialt och ekologiskt 

hållbart Täby där 

invånarnas livskvalitet 

ökar utan att miljön 

skadas.  

BARNENS 

PERSPEKTIV 

Våra barn och unga är 

vår framtid. Den numera 

lagstadgade barn-

konventionen ska vara 

ledande i alla kom-

munala beslut. Vi ska ta 

tillvara och följa barn-

perspektivet i allt som 

rör deras miljö.  

 

Varenda unge ska bli 

sedd! Barngrupper och 

skolklasser ska inte vara 

större i Täby kommun än 

att varje barn blir sett. 

Alla barn ska kunna 

utvecklas efter sin förmåga. 

Förskolorna och skolorna 

fungerar bra i Täby, men de 

kan utvecklas än mer. Fram-

för allt behöver skolpengen 

höjas. Täby är en av de 

kommuner i landet som 

avsätter minst pengar till 

skolan i sin budget.  

Valfriheten måste också be-

tonas. För den som vill välja 

en kommunal förskola finns 

endast fyra alternativ – alla 

inom ett ganska litet 

geografiskt område. Vårt 

mål är ett kommunalt alter-

nativ i varje stadsdel; vad 

gäller skola och förskola. 

 

FRAMTIDSPERSPEKTIV 

Vi tror på politikens möjlig-

heter att förbättra vår tillvaro 

och vi vill se ett ökat en-

gagemang hos den mode-

ratstyrda ledningen. 

Drastiskt minskade utsläpp 

av koldioxid är nu helt nöd-

vändiga för att krympa vår 

negativa påverkan på kli-

matet. Täby kommun måste 

vara mer aktiv i det arbetet. 

 

ÄLDRES PERSPEKTIV  

Alla ska kunna känna sig 

säkra inför att åldras i Täby. 

Kommunen ska erbjuda en 

god hemtjänst och ett gott 

omsorgsboende.  

En utbildad personal 

ger ökad trygghet för de 

äldre. Kommunal hem-

tjänst ska återinföras 

för att ge reell valfrihet. 

Möjlighet till gemen-

skap och en aktiv fritid 

ska finnas. Unga och 

äldre ska kunna dela 

verksamhetslokaler.  

 

 

 

 

 

Agneta Lundahl Dahlström, 

kommunalråd i opposition, 

och Camilla Henricsson 

Bajas, gruppledare i kultur- 

och fritidsnämnden, är 

Socialdemokraternas två 

främsta företrädare i Täby 

kommun.  



 

 

Kommunstyrelsen: 

Demokrati – en nödvändighet! 

Vi vill underlätta för alla Täbybor att göra sin röst hörd i 

kommunens högsta beslutande organ, kommunfullmäktige. Vi 

föreslår att kommunens invånare ska få lägga medborgarförslag 

i fullmäktige och vill också införa en allmänhetens frågestund.  

Vi vill också påpeka att Täby saknar en jämställdhetsplan, något 

som de flesta andra kommuner i landet har.  

Det är inte acceptabelt att en 

kommun av Täbys storlek 

inte har ett formellt doku-

ment som säkerställer 

anställdas och invånares 

likställighet. Vi föreslår att 

Täby snarast undertecknar 

den europeiska deklaratio-

nen om jämställdhet, CEMR.  

Att arbeta med jämställd-

hetsintegrering är att ana-

lysera konsekvenserna för 

män och kvinnor, flickor och 

pojkar. Jämställdhet måste 

finnas med i alla besluts-

processer i kommunen. I 

Täby ska alla känna sig 

trygga och accepteras för 

den de är. Diskriminering 

pga grund av kön, identitet, 

sexuell läggning, etnicitet, 

religion och social bakgrund 

ska inte tolereras. 

SOMMARJOBB     

Sommarjobb stärker själv-

känslan, ger erfarenhet av 

arbetsplatser och motiverar 

till studier och yrkesplaner.  

Sommarjobben fyller fler 

funktioner, en kan vara att 

de unga, under vägledning, 

får arbeta med borttagning 

av invasiva växter i Täby.  

En invasiv växt breder ut sig 

på bekostnad av inhemska 

arter. Dessa arter kan 

orsaka allvarliga skador i 

våra ekosystem. Täbys 

ungdomar får en chans att 

motarbeta detta. 

 

KONSUMENTVÄGLEDER 

Många konsumenter har 

svårt att förstå och tolka 

avtal och veta vilka rättig-

heter de har. De behöver 

rådgivning. Behoven har 

under åren ökat med alla 

nya tjänster som tillkommit.  

Täby har idag en budget- 

och skuldrådgivare, men vi 

behöver även förebyggande 

arbete. Vi vill förhindra att 

människor hamnar i skuld. 

På flera ställen har kom-

muner gått ihop om kon-

sumentvägledare. Det skulle 

kunna fungera även i Täby.  

GRIBBYLUNDS GÅRD 

Täby kommun planerar att 

rusta upp flyglarna till 

Gribbylunds gård. Vi föreslår 

att kommunen i det sam-

manhanget möjliggör för 

kommunens föreningar att 

använda de nya lokalerna.  

 

 

 

 

 



 

 

Vi vill också ta ett helhets-

grepp på området och 

utveckla den fantastiska 

miljön runt gården till ett 

område för rekreation och 

sammankomster. 

 

VAR ÄR STRATEGIN? 

Täbys klimatstrategi saknas 

fortfarande! Den är utlovad 

sedan flera år tillbaka, men 

har fortfarande inte synts till. 

Klimatomställningen tycks 

inte vara någon brådskande 

fråga för de styrande i Täby? 

 

Vi vill att kommunen antar en 

strategi för att nå nollutsläpp 

för den egna kommunala 

verksamheten år 2030 och 

år 2040 för hela kommunen. 

Kommunen ska gå in och 

styra klimatarbetet i alla 

verksamheter som berörs.  

 

Vi vill också att Täby 

ansluter sig till partipolitiskt 

obundna föreningen Klimat-

kommunerna för utbyte av 

erfarenheter. 

Arbetet med miljöcertifiering 

enligt ISO 14001 måste 

påbörjas under 2024. 

 

TUFF UPPHANDLING MED 

KRAV PÅ HÅLLBARHET 

Genom en klimat- och 

miljöinriktad upphandling 

kan hållbarhetskrav ställas 

på leverantörer av kommu-

nala nyttigheter som datorer, 

livsmedel och transporter.  

 

Här krävs politisk vilja. 

  

 

BRA VERKSAMHET 

UTAN EXTRA PENG 

Vi tror på en sund kommunal 

ekonomi. Därför ifrågasätter 

vi de så kallade kvalitets-

pengarna som den borger-

liga alliansen vill införa i all 

skattefinansierad verksam-

het.  

I Täby finns en överdriven 

tro på att kommunen får 

bättre kvalitet av entrepre-

nörerna om de också ges 

bonusar. De ska alltså få 

extra pengar när de utför 

sina uppdrag i enlighet med 

redan gjorda upphandlingar. 

Är det verkligen rimligt att 

använda våra skattemedel 

för verksamheter som vi 

redan betalar för?  

Ingen forskning tyder på att 

det blir bättre kvalitet med 

bonuspeng. Utförare inom 

skola, vård och omsorg ska, 

utifrån sina avtal med Täby, 

förse kommunen med högt 

kvalitativa resultat – utan 

extra peng.

Detta vill vi i 

kommunstyrelsen: 

 

Täby ska snarast uppfylla 

sitt löfte om en ny klimat- 

och miljöstrategi som 

resulterar i noll utsläpp år 

2030 för den egna 

verksamheten och 2040 

för hela kommunen. 

 

Täby kommun påbörjar 

processen för att miljö-

certifieras ISO 14001.  

 

En konsumentrådgivare 

anställs.  

 

Täby ska snarast upprätta 

en miljöinriktad upphand-

lingspolicy för kommu-

nens inköp. 

 

Sommaren 2024 ska 

Täby ge minst 250 av 

kommunens ungdomar 

möjlighet till sommarjobb.  

 

Täby ska ansluta sig till 

Mälardalsrådet.        

 

Täby ska ansluta sig till 

Klimatkommunerna.  

 

Täby ska skriva under 

CEMR-avtalet och upp-

rätta en jämställdhets-

plan. 

 

Täby inför medborgar- 

förslag.  

 

Täby inför en allmänhe-

tens frågestund. 

 



 

 

Stadsbyggnadsnämnden:     

KLIMATET KRÄVER FÖRÄNDRINGAR 
 

Vi arbetar för ett hållbart Täby 
 

En omställning mot en hållbar livsstil och drastiskt minskade 

koldioxidutsläpp är helt nödvändiga för att minska vår negativa 

påverkan på klimatet.  

Täby ska vara ett föredöme vad gäller klimatsmarta och 

hållbara lösningar. Kommunen ska också öka kunskapsnivån 

hos medborgarna genom informationskampanjer. Därigenom 

kan invånarna – tillsammans med kommunen – bli mer 

motiverade att minska sin klimatpåverkan. 

 
 

BOSTADSBYGGANDE 

Våra ungdomar vill gärna bo 

kvar i Täby. Vi behöver 

därför hitta former för att 

bygga bostäder till rimlig 

hyra i våra nybyggnads-

områden Roslags Näsby, 

Täby Park och Arninge-

Ullna. Vi vill att en mångfald 

av upplåtelseformer ska 

prägla bostadsbyggandet i 

kommunen och det ska 

givetvis göras energieffektivt 

och klimatsmart. 

 

Våra barn och elever 

tillbringar mycket tid på sina 

skolgårdar. Vi vill att Täby 

ska inventera skolgårdarna 

utifrån Barnkonventionen, 

Boverkets rekommendatio-

ner, pedagogisk miljö, 

luftkvalitet, buller, säkerhet 

och trygghet. 

 

 

 

 

 

 

TRAFIK OCH TRANSPORT 

Bilen är ett fantastiskt tran-

sportmedel, men tåg, buss 

och cykel är bättre ur hälso- 

och hållbarhetsperspektiv. 

Vi måste satsa på att alla 

ska kunna komma fram till 

sina mål på ett tryggt och 

säkert sätt. En inventering 

bör göras av cykelvägnätet 

och åtgärder måste vidtas 

för att laga skador i asfalten, 

förbättra skyltningen och 

öka trafiksäkerheten. 

 

LOKALA STADSCENTRA 

Genom att utveckla lokala 

stadsdelscentra med skolor, 

bibliotek och butiker minskar 

resandet. I ett levande cent-

rum ökar tryggheten och 

trivseln. Utvecklingen av 

Gribbylund, Skarpäng och 

Kyrkbyn ska börja nu. 

 

 

 

 

 

 

KOMMUNIKATION  

MED INVÅNARNA 

Det är klokt att ta till vara på 

Täbybornas förslag, syn-

punkter och klagomål. En 

sådan kommunikation kan 

göra Täby till en ännu bättre 

plats att bo på.   

 

Kommunen bör erbjuda sina 

invånare att på ett enkelt sätt 

komma med digitala förslag 

och synpunkter. Medborgar-

na ska kunna föra en dialog 

med kommunen och få 

återkoppling. Den app för 

felanmälan som Täby idag 

erbjuder duger inte.  

 

Därtill skulle de tillsyns-

ärenden som kommunen 

har att hantera, komma i mål 

snabbare om den moderna 

digitala tekniken kunde 

användas. 

 

 

 



 

 

HALVA TÄBY GRÖNT 
Täbyborna älskar sina grönområden och skogar. De är viktiga för rekreation och 

återhämtning, men också för att binda koldioxid och därmed minska klimatpåverkan. 
 

För att värna och gynna biologisk mångfald ska vi omvandla 

fler skyddsvärda områden till naturreservat. Vi ska också 

restaurera våtmarker som håller på att växa igen. 

Kommunen ska inte sälja eller överlåta mark som minskar 

andelen grön natur i Täby. Vi ska också slå vakt om ”de gröna 

kilarna”, som vi delar med andra kommuner i Stockholms-

regionen. För växter och djurs överlevnad är större och mer 

sammanhängande grönområden helt nödvändiga, för 

spridning och förflyttning. 

 

INVASIVA ARTER 

Invasiva växter tränger 

undan andra växter och 

innebär därför ett hot mot vår 

biologiska mångfald. Ju 

längre Täby väntar med att 

börja bekämpningen, desto 

mer hinner de sprida sig.  

 

Ett exempel på invasiv växt 

är lupinen, se bilden. Den 

växer över hela landet och 

tränger ut ängsblommor och 

insekter längs vägkanterna. 

Genom att erbjuda Täby-

ungdomar utbildning och 

handledning i hur invasiva 

växter bekämpas, skulle vi 

kunna komma igång med 

bekämpningsarbetet inför 

sommaren 2024 och sam-

tidigt skapa fler sommarjobb 

för våra ungdomar. 

 

ÅTERBRUK OCH  

ÅTERVINNING 

En strategi för Täbys cirku-

lära ekonomi ska tas fram.  

Genom återbruks- och åter-

vinningsanläggningar kan 

en långsiktigt hållbar livsstil 

underlättas. 

Vi anser också att Täby 

kommun ska göra som 

Uppsala och införa ett så 

kallat klimatprotokoll i sam-

arbete med näringslivet. 

Syftet är att kommunen till-

sammans med näringslivet 

kan finna på gemensamma 

lösningar för att minska 

klimatpåverkan.  

 

Detta vill vi i stadsbyggnadsnämnden: 

 

Täby genomför en informationskampanj för att minska Täbybornas totala koldioxidutsläpp. 

Utvecklingen av lokala stadsdelscentra påbörjas, till exempel i Gribbylund. 

Våtmarken Mörtsjön-Käringsjön restaureras. 

Bekämpningen av invasiva arter påbörjas och skapar sommarjobb. 

En strategi för cirkulär ekonomi tas fram. 

Täby utvecklar ett Klimatprotokoll i samarbete med näringslivet, i linje med Uppsalamodellen. 

Täby kommuns kommunikation med invånarna förbättras med digitala verktyg. 

Cykelvägarna inventeras och åtgärdas för högre säkerhet. 

Kommunen inventerar förskole- och skoltomter utifrån Barnkonventionen och Boverkets 

rekommendationer. 

 



 

 

Äldrenämnden: 

LYSSNA TILL DE ÄLDRES ERFARENHET! 
När människor blir äldre fortsätter de att vara individer med önskemål och behov som kräver 

respekt. Äldres röst hörs för lite. Täby kommun behöver deras erfarenhet och engagemang.   

Täby är en kommun där marknaden har ett orimligt stort utrymme. Av kommunens vård- och 

omsorgsboenden ägs 64 procent av olika bolag. Insynen är liten och okunskapen stor om 

personalens – och de boendes – villkor. Vi anser att den egna regin ska ligga på 70 procent och 

resten på privata bolag. Kommunens möjligheter till insyn och uppföljning blir betydligt bättre om 

verksamheten är i egen regi. Insynen måste öka hos de privata utförarna. 

En förutsättning för att ge 

Täbys äldre invånare en 

meningsfull vardag och god 

omsorg, är att den kommu-

nala organisationen har 

kompetenta medarbetare 

med egna ansvarsområden. 

Chefernas ledarskap är 

nyckeln för att uppdragen 

ska gå att genomföra. 

Heltidstjänster, tillsvidarean-

ställning, god lön och bra 

arbetstider är nödvändiga. 

Personalen ska regelbundet 

kunna delta i möten med 

arbetskamrater och chefer. 

Antalet timanställningar ska 

minskas och bemannings-

företagen avvecklas. Vi vill 

ha kontinuitet och kompe-

tens. En personalpool ska 

skapas för kommunens 

egna särskilda boenden.  

 

TRYGGHET - UTBILDNING 

Trygghet i vardagen uppstår 

när personal inom hemtjänst 

och på Säbo har korrekt 

kompetens. Personal som 

förstår när hälsoförändring 

inträffar och som uppmärk-

sammar ensamhet/psykisk 

ohälsa.       Utbildad personal 

säkrar omsorgens kvalitet.  

 

Undersköterska är en skyd-

dad yrkestitel. Titeln ger 

statushöjning för under-

sköterskan och ökad trygg-

het för omsorgstagarna. 

Behovet av regelbunden 

kompetensutbildning är av 

stor betydelse för personal 

och omsorgstagare. 

Kompetenshöjande utbild-

ningar ska regelmässigt ges 

till samtlig personal inom 

äldreomsorgen. 

 

Livskvalitet ska vara själv-

klar även på särskilt boende.  

 

Att komma ut och andas frisk 

luft, känna doften av mat, få 

varm dusch är viktigt. Varje 

dag, ej två gånger i veckan!  

 

KÖK PÅ ALLA BOENDEN 

Vi vill utreda möjligheten att 

bygga ett gemensamt kök 

för Tibblehemmet och Att-

undagården. Att få tillagad 

mat på plats, istället för 

uppvärmd, är en investering 

inte minst för de boende. 

Tillagningskök på alla sär-

skilda boenden är vårt 

kommande mål. 



 

 

Orättvist 

belöningssystem 

inom omsorgen 
Sedan några år har Täby ett 

belöningssystem, en kva-

litetspeng, i omsorgen. Sy-

stemet baseras på Social-

styrelsens osäkra brukar-

undersökning som inne-

håller många frågor, men 

ger få svar och som ibland 

kan besvaras i beroende-

ställning. Undersökningen 

ger ingen garanti för kvalitet. 

Kvalitetspengen handlar om 

15-20 miljoner kr. Utförare 

som inte når tillräckligt med 

poäng blir utan pengar.  

Vi vill ta bort kvalitetspengen 

till förmån för en höjning av 

äldrepengen.  

Täby ska ha en äldreomsorg 

med hög kvalitet hos alla 

utförare.  

UTVECKLAR ARBETET 

För att säkerställa kvaliteten 

ska kvalitetsutvecklare, en 

speciellt utbildad personal, 

anställas inom särskilda 

boenden. Tillsammans med 

verksamheternas personal 

ska de delta i arbetet och 

utveckla det. 

För kvalitetsuppföljning inom 

hemtjänsten införs hem-

tjänstindex, som väger sam-

man olika parametrar från 

Kolada, Socialstyrelsens 

enkät. Senaste hemtjänst-

index placerade Täby på 

plats 115 av landets 

kommuner. Täbys hemtjänst 

är helt privat.  

 

LÅT OSS VÄLJA 

Alliansen har valt att bortse 

från reell valfrihet. Nu är det 

hög tid att återinföra den 

kommunala hemtjänsten i 

Täby kommun. Under 2024 

behöver kostnadsberäkning 

och planering göras för att till 

år 2026 kunna presentera en 

kommunal hemtjänst. 

 

PSYKISK OHÄLSA  

Fysiska och sociala 

aktiviteter kan motverka 

depressioner och ohälsa. 

Olika former av hälso-

befrämjande insatser är en 

investering för kommunens 

invånare. Pensionärsorgani-

sationer och olika föreningar 

spelar en viktig roll genom 

sina utbud och insatser. De 

ger ett betydelsefullt komp-

lement till kommunens egna 

aktiviteter. Varje år kan 

föreningar ansöka om ett 

bidrag från Täby kommun för 

verksamheter som riktas till 

äldre personer. Vi vill höja 

detta föreningsbidrag. 

ÅLDERSVÄNLIG STAD 

Vi har en vision för Täby som 

en åldersvänlig stad. Ett 

samhälle utformat för en 

äldre befolkning tar hänsyn 

till olika personers förmågor, 

vilket gör det tillgängligt för 

fler.  Ett åldersvänligt Täby 

blir en kommun för alla. 

Detta vill vi i äldrenämnden: 

 

Täby kommuns särskilda 

boenden i egen regi ska 

utökas till 70 procent av det 

totala antalet. 

 

90 procent av alla anställda 

inom äldreomsorgen erbjuds 

heltid/tillsvidareanställning. 

 

En översyn och uppdatering 

av personalens arbetsför-

hållanden ska genomföras. 

 

Kompetenshöjande utbildning 

införs regelmässigt till all per-

sonal inom äldreomsorgen. 

 

Kvalitetspengen avskaffas. 

 

Äldrepengen höjs med 

ytterligare en procent över 

alliansens förslag. 

 

Hemtjänstindex införs. 

 

Föreningsbidragen höjs till 

föreningar som genomför 

aktiviteter för personer i 

pensionsåldern. 

 

Möjligheten att bygga ett ge-

mensamt kök för Tibble-

hemmet och Attundagården 

ska utredas. Fler särskilda 

boenden bör få utrymme för 

egna tillagningskök. 

 

Personalpool ska införas för 

särskilda boenden i egen regi. 

 

En utredning ska tillsättas för 

återinförande av den kom-

munala hemtjänsten i Täby. 

 

Täby ska utvecklas till en 

åldersvänlig kommun. 

 

 

 



 

 

Socialnämnden: 

MED FOKUS PÅ BARNS 

VÄLBEFINNANDE 

Barn och unga har rätt till en trygg och stabil uppväxt. 

Det är föräldrarna till barnet som har yttersta ansvar för 

att tillgodose detta. Föräldrarollen är dock inte alltid lätt 

att upprätthålla, av olika omständigheter. Vi vill att barn 

och ungas uppväxtvillkor ska ges högsta prioritet. 

En aktiv socialtjänst ska uppmärksamma tecknen när 

allt inte står rätt till hos barnet. Det kan röra sig om 

svårigheter om hur föräldrar ska förhålla sig till sitt barn. 

Det kan även röra sig om ofrivillig arbetslöshet, 

äktenskapsskillnad, missbruk och annat. Problemen 

kan i olika grad störa barnets välbefinnande. Vi vet att 

psykisk ohälsa ökar bland de unga, liksom 

narkotikamissbruk. 

 

ÖPPNA VERKSAMHETER 

Det ska finnas olika öppna 

verksamheter att tillgå som 

stöd till föräldrar. Vi vill att en 

familjecentral skapas i Täby 

i samarbete med regionen. 

Verksamheten ska innehålla 

öppen förskola, barnhälso-

vård, mödrahälsovård och 

förebyggande socialtjänst i 

samma hus. En tillgänglig 

och kostnadsfri verksamhet 

som ger föräldrar möjlighet 

att stärkas i sin föräldraroll. 

UPPSÖKANDE ROLL 

Vi vill ge socialtjänsten mer 

resurser till uppsökande 

verksamhet för att informera 

om tecken som ska upp-

märksammas när barn inte 

mår bra. Varje verksamhet 

ska få minst ett besök per år.  

 

 

 

STÄRKT SAMARBETE 

Samarbetet med polisen ska 

stärkas för att motverka ung-

domskriminalitet och narko-

tikamissbruk. Barn som 

begår brott ska tillsammans 

med förälder mötas av polis 

och socialtjänst gemensamt. 

Vi kräver att Täby startar en 

kampanj mot narkotikamiss-

bruket. Det är ett missbruk 

som göder gängkriminalitet. 

 

UTANFÖRSKAPET   

Vi vill bekämpa utanförskap 

och långvarig arbetslöshet, 

av personliga och ekonomis-

ka skäl. Individuellt stöd ges 

till den som av olika orsaker 

inte förmår att klara sin 

försörjning. Anpassad sys-

selsättning behövs för den 

enskildes välbefinnande. 

 

 

 

HEMLÖSHET  

Vi kräver krafttag mot 

hemlöshet. Inget barn ska 

behöva bli vräkt från sitt 

hem. Barns trygghet är 

familjen, en stadig hemmiljö, 

kamrater och skolan. Barn 

ska bo med sin familj även 

då det finns ekonomiska 

problem. 

Socialtjänsten ska arbeta för 

att förhindra vräkning och 

hemlöshet. Det som är bäst 

för barnet ska alltid ligga till 

grund för socialtjänstens 

beslut. 

 

VÅLD I HEMMET 

Att växa upp i ett hem där en 

förälder utsätts för våld, är 

en form av psykiskt våld. De 

flesta barn riskerar att få 

negativa effekter på hälsan.



 

 

SKULD OCH SKAM 

Många känner ofta skuld och 

skam över sin situation. Det 

kan leda till att barnet får 

ångest, depression, ätstör-

ningar, och posttraumatisk 

stress.  

Dessa barn ska ges det stöd 

de är i behov av. 

Ett samarbete behövs med 

andra kommuner för att lösa 

bostadsfrågan för utsatta 

kvinnor med barn som 

måste flytta från kommunen. 

 

 

 

 

UTANFÖR HEMMET  

Barns behov av boende 

utanför hemmet bör ske i 

familjehem. Tillgången till 

familjehem ska säkerställas 

via samarbete med andra 

kommuner. 

REALISTISK PROGNOS 

Vi har länge betonat det 

stora behovet av bostäder 

för personer med funktions-

nedsättning. Tillgången har 

ökat, men Täby måste ta 

fram en realistisk behovs-

prognos. Funktionsnedsatta 

människor har speciella be-

hov och personalen ska 

därför ha adekvat utbildning 

och goda anställningsför-

hållanden. Det får inte råda 

några som helst tvivel om att 

arbetsmiljölagen och arbets-

tidslagen efterföljs.

 

Detta vill vi socialnämnden: 

Den uppsökande verksamheten i förskola och skola ska stärkas med ytterligare resurser, för att 

tidigt uppmärksamma barn som behöver stöd. 

Samarbetet med polis stärks med mer resurser för att tidigt uppmärksamma unga som begår 

brott. 

Kommunen ska driva en kampanj mot narkotikamissbruk. Missbruk göder gängkriminaliteten 

och partydrogandet måste stoppas. 

Individuella stödinsatser ska ges för att fler ska klara sin egen försörjning.  

Ett aktivt arbete vidtas för att förhindra vräkning och hemlöshet. 

Vi vill underlätta för våldsutsatta kvinnor med barn att finna bostad, genom samarbete med 

andra kommuner i länet.  

Behovet av familjehem ska säkerställas och samarbete med andra kommuner utredas för att 

skapa en gemensam pool av familjehem. 

Vi vill utreda möjligheterna att skapa en gemensam pool av socialsekreterare med andra 

kommuner, för att undvika inhyrda konsulter. 

Bostäder inom LSS måste ges högsta prioritet. En realistisk prognos av behoven ska tas fram. 

Möjligheten att skapa en familjecentral ska utredas. 

Bemanningen och kompetensen ska säkras med tillsvidareanställning och med 90 procent 

heltid som norm.  

Tjänsteupphandling ska ske med krav på kollektivavtal eller kollektivavtalsliknande villkor. 

  

 



 

 

Kultur- och 

fritidsnämnden: 

KVALITET 

VIKTIGARE 

ÄN PRIVATA 

UTFÖRARES 

INTRESSEN! 
                                                                           Täbys eget bygdespel, Grannfejden på Rönninge by. Foto: Täby kommun

Ett aktivt kultur- och fri-

tidsliv ska vara självklart 

för alla Täbybor! För att 

garantera en jämlik till-

gänglighet för alla krävs 

en balanserad kombina-

tion av både kommunal 

och privat verksamhet. 

Men för att kunna garantera 

detta måste den kommunala 

kultur- och fritidsverksamhe-

ten ha en stabil finansiering 

utan att ansvaret läggs över 

på privata aktörer. I Täby 

råder brist på anläggningar 

för många kommunala 

föreningar. De satsningar 

som görs av alliansen hand-

lar till stor del om att rusta 

upp befintliga lokaler.   

Detta är inte tillräckligt! 

 

OMTAG I PLANERING 

Vi vill ha en nystart i arbetet 

med anläggningsplanen. Vi 

har svårt att förstå att varför 

den inte anses nödvändig? 

För att säkra hållbarhet och 

tillräckligt antal platser för 

kultur och fritidsaktiviteter 

ska planen tas fram i samar-

bete med Täbys föreningar. 

 

Konkreta åtgärder och 

tydliga tidsplaner krävs. 

Vidare ser vi en fara i att det 

är Täbys föreningsliv som får 

ta det ekonomiska ansvaret 

när dessa satsningar görs. 

Täby har råd att stödja före-

ningslivet!  

Utöver en omarbetad an-

läggningsplan vill vi också 

skapa bättre förutsättningar 

genom att återinföra noll-

taxan för fritidsverksam-

heten för ungdomar. Det ser 

vi som grundläggande för ett 

jämlikt och aktivt fritidsliv för 

Täbys unga! 

 

BOULE I SKARPÄNG 

Vi föreslår en tillbyggnad för 

boulespel när idrottshallarna 

i Skarpäng renoveras. Det är 

en meningsfull aktivitet som 

sysselsätter många äldre. 

De kan då spela året runt. 

Seniora Täbybor saknar ofta 

nära och tillgängliga mötes-

platser. Eftersom alla ska 

kunna delta i aktiviteter 

under hela livet, vill vi att 

våra lokaler ska samnyttjas 

av barn, unga och äldre. 

Detta är en kostnadseffektiv 

lösning för att tackla en av 

de viktigaste äldrefrågorna 

idag, ensamheten. 

BIBLIOTEKEN GER 

UNGDOMAR STUDIERO 

Vi vill att Täby kommun tar 

det ansvar som många 

friskolor inte gör vad gäller 

skolbiblioteken. Kommunen 

ska säkerställa att det finns 

bibliotek i alla Täbys stads-

delar; det är ju kommunen 

som har upphandlat de 

privata utövarna. 

Välutrustade och väl finan-

sierade stadsbibliotek är 

nödvändiga för att ge alla 

skolungdomar i Täby chans 

till studier och studiero. 

 

”Visste du att Täbys 

styrande allians har låtit 

bygga nytt och bygga om 

biblioteket i Näsby Park två 

gånger under senare år? 

Biblioteket i Hägernäs ska 

dock inte flyttas eller rustas 

upp, trots de boendes 

önskningar.” 



 

 

Ekonomiska 

medel finns, men 

viljan saknas… 
Tyvärr kan vi se hur Täby- 

alliansen använder ökade 

kostnader som ursäkt för fler 

privatiseringar.  

När den kommunala indivi-

duella musikundervisningen 

privatiserades var huvud-

argumentet de höga kostna-

derna för kommunen. Men 

hittills, under två terminer, 

har Täby tvingats betala 

drygt 800 kr extra per elev, 

eftersom kommunen inte har 

sett till att ha ordentliga avtal 

med de privata utövarna. 

Musikskoleutövarnas verk-

samhet går dessutom inte 

runt på grund av för låg 

ersättning från kommunen, 

bland annat ökar personal-

kostnaderna.  

Vi vill återinföra den kom-

munala individuella musik-

skolan, så att valfriheten blir 

reell.  

Täbys allians har visat att 

pengar finns, men att viljan 

saknas. 

FLER FRITIDSGÅRDAR! 

När Täby växer vore det 

naturligt att nya fritidsgårdar 

planeras med fritidsledare 

och fritidsassistenter. Fri-

tidsgårdarna är en viktig 

pusselbit i arbetet på att 

motverka utanförskap och 

ensamhet, och i förläng-

ningen också kriminalitet. 

Fritidsgårdarna har stor be-

tydelse då de även lär de 

unga att aktivt delta i det 

demokratiska samhällslivet. 

 

TA TILLBAKA FÄLTARNA 

Med den samhällsutveckling 

som nu sker, är det ett måste 

att återinföra fältassistent-

tjänsterna inom ung fritid!  

All forskning, och till och 

med alliansregeringen, ser 

vikten av att satsa på fält-

assistenter för att stävja det 

ökade ungdomsvåldet.  

Vi avsätter resurser i vår 

budget för återinförande av 

fyra fältassistenter.    

Dessa ska bland annat 

ansvara för de nattvand-

ringar som tidigare så 

positivt utmärkte Täby. 

 ”Fältarna” hade värdefull 

kännedom om ungdomar 

samtidigt som de unga hade 

stor tillit till fältarna.  

Att återinrätta dessa tjänster 

är effektivare användning av 

skattepengar än att anställa 

kommunvakter utan riktiga 

befogenheter. Kommun-

vakterna kan aldrig få sam-

ma betydelse som fältarna 

faktiskt hade. 

 

HÅLLBART GRANULAT 

Det material som används i 

våra idrottsanläggningar ska 

vara fria från gifter och 

miljörisker. Så är inte fallet. 

Granulatet som används på 

flera av Täbys konstgräs-

planer innebär miljörisker. Vi 

vill att kommunen övergår till 

100 procent nedbrytbart, 

återvinningsbart och växt-

baserat granulat enligt EU:s 

kemikalieförordning.

Detta vill vi i kultur- och fritidsnämnden: 

Halvera deltagaravgiften för Kulturskolan. 

Återinför den individuella kommunala musikundervisningen. 

Återanställ fältassistenter i kommunens fritidsverksamhet med ansvar för nattvandringar. 

Täbys avgifter för barn- och ungdomsverksamhet i kommunens lokaler ska successivt sänkas 

med start 2024. 

Biblioteket i Hägernäs ska göras tillgängligt genom utökade öppettider och flytt till Hägernäs C. 

Kommunen ska satsa på stadsdelsbibliotek! 

En tillbyggnad med boulebana ska uppföras vid idrottshallarna i Skarpäng. 

Ett effektivare nyttjande av kommunens lokaler görs genom samordning av yngres och äldres 

kultur- och fritidsaktiviteter. 

Samlokalisera verksamheten med digitalt fokus i Esplanads lokaler; både unga (på 

eftermiddag/kväll) och äldre (förmiddag/dagtid) ska kunna använda samma inköpta teknik.  

 

 



 

 

Barn- och grundskolenämnden:     

Fri frukost till elever i kommunala skolor! 

 

Täbys skolor och förskolor är bra men kan bli bättre. Enligt Lärarförbundets ranking är Täby 

en av de kommuner i landet som avsätter minst pengar till skola och förskola i sin budget. 

Staten måste skjuta till mer pengar, men även kommunen behöver ta sitt ansvar. 

 

De kommunala anslagen till 

skolan bör justeras upp med 

minst tre procent.  

OLAGLIG 

”KVALITETSPENG” 

Täby kommun öronmärker 

fortfarande pengar till den, i 

två rättsliga instanser, 

beslutade olagliga kvalitets-

pengen. Det är pengar som i 

stället skulle kunna gå till alla 

skolor och förskolor och ge 

en stabilare ekonomisk 

grund. De ska alla ges en 

rättvis möjlighet att bedriva 

sin verksamhet. Pengen 

skulle också möjliggöra mer 

resurser i verksamheterna 

och att personalen i större 

utsträckning kan ha heltids-

anställningar. 

 

 

Det finns också skolor i 

kommunen som brottas med 

dålig ekonomi till följd av 

sviktande elevunderlag, när 

det sker en stor etablering av 

friskolor. Vi vill därför att 

Täby kommun, tydligare än 

tidigare, använder sin yttran-

derätt när fristående skolor 

ska etableras. Täby måste 

säkerställa att en ny friskola 

inte påverkar de kommunala 

skolenheterna negativt. 

 

ENHETLIG ERSÄTTNING 

Det är också dags att se 

över Täbys förskolepeng. 

Dagens system med deltids-

peng för barn vars föräldrar 

är föräldralediga med ett 

syskon, kan innebära akuta 

problem för förskolan. 

 

En förskola kan ställas inför 

stor omställning med kort 

varsel om flera av barnen 

har syskon på väg. Vi vill se 

en enhetlig ersättning som 

ger förskolorna en chans att 

långsiktigt planera sin verk-

samhet och bemanning.  

FRI FRUKOST 

Välbalanserad kost är viktig 

faktor för att främja elevers 

hälsa och lärande. Tyvärr 

har många barn just nu 

föräldrar som kämpar med 

ekonomin. Det kan leda till 

att frukosten uteblir hemma. 

Elevernas förmåga till att 

koncentrera sig påverkas.  

 

Vi anser att Täby kommun 

ska införa fri frukost i våra 

kommunala skolor.                             



 

 

VALFRIHET I 

TÄBY KOMMUN? 
Täby kommun lyfter fram 

vikten av valfrihet. För den 

som vill välja en kommunal 

förskola är dock valen få. 

Endast fyra förskolor bedrivs 

i egen regi.  

 

Täby har, liksom alla kom-

muner, en skyldighet att 

erbjuda förskoleplats. Då är 

det av vikt att det finns 

verksamhet i egen regi som 

kommunen har rådighet 

över.  

I Täby Park vet vi ännu inte 

vem som ska ta hand om 

barnen när deras föräldrar 

arbetar. Nya lokaler ger en 

högre hyresnivå, vilket be-

tyder att fristående aktörer 

som ser lönsamheten som 

en viktig faktor, kan avstå 

från att bedriva verksamhet 

där. Vi kräver att kommunen 

öppnar en förskola i Täby 

Park under 2024. På sikt ska 

finnas minst en kommunal 

förskola i varje stadsdel! 

 

PSYKISK OHÄLSA STÖR 

Den psykiska ohälsan bland 

ungdomar är ett stort 

problem. Det är mest unga 

tjejer som syns i statistiken.  

Orsakerna till ohälsan ligger 

ofta utanför skolans an- 

svarsområde, men psykisk 

ohälsa är ingenting som 

barnen lämnar hemma när 

de beger sig till skolan. 

 

 

Ohälsan kan snarare ha en 

direkt påverkan på studie-

resultaten. Det är viktigt att 

det finns en väl fungerande 

och utbyggd elevhälsa så att 

eleverna snabbt kan få råd 

och stöd. Vi vill att 

Elevhälsan ges resurser till 

två nya kuratorer och två nya 

skolsköterskor.  

 

BARNOMSORG PÅ HELG! 

Har du barn och arbetar 

inom ett yrke som kräver 

tjänstgöring nätter och helg? 

Du kanske är sjuksköterska, 

polis eller skådespelare? Då 

hoppas vi att du har familj, 

släkt och vänner som hjälper 

till med barnen. I Täby finns 

inga alternativ för dig. Vi 

tycker att det är hög tid att 

ändra på det, ett första steg 

bör vara att utreda behovet 

av barnomsorg på obekväm 

arbetstid.  

ALLTID ETT                 

BARNPERSPEKTIV 

När Täby bygger om eller 

nytt ska det alltid finnas 

förutsättningar att skapa en 

god fysisk miljö för barnen. 

De ska kunna utveckla sin 

lek och sitt lärande. Lokaler 

och utemiljö ska utformas så 

att de stödjer en pedagogisk 

verksamhet och inspirerar till 

fysiska aktiviteter.  

Barnperspektivet i enlighet 

med lagstadgade Barn-

konventionen ska tas på 

allvar. 

 

 

Detta vill vi i BGN: 

En barnkonsekvensanalys 

ska göras vid varje kom-

munalt beslut som berör 

barn, enligt 

Barnkonventionen som är 

lag. 

Barn och elevers behov av 

god inne- och utemiljö ska 

tillgodoses i planer och 

genomföras vid alla byggna-

tioner av skol- och förskole-

platser. 

Måltider inom förskolan och 

skolan ska användas på ett 

medvetet sätt för att skapa 

hållbar miljö och minska 

klimatavtrycken. 

Minst 90 procent av alla 

anställningar inom skola och 

förskola ska vara heltid. 

Grundskolan: 

Skolpengen höjs med en pro-

cent över föreslagen budget.  

Elevhälsan stärks med två 

kuratorer/två skolsköterskor. 

Byggstart ska ske av 

beslutad grundskola i Täby 

Park 2024. 

Täbys kommunala skolor ska 

erbjuda eleverna fri frukost. 

Förskolan: 

En kommunal förskola öpp-

nas i Täby Park under 2024. 

Behovet av barnomsorg på 

obekväm arbetstid utreds. 

En enhetlig förskolpeng 

införs.  

 



 

 

Gymnasie- och näringslivsnämnden: 

TÄBY MÅSTE SATSA: FLER 

COACHER, MER PRAKTIKPLATS

Det oroliga världsläget 

riskerar att öka arbetslöshe-

ten i Täby. Den styrande 

alliansen medger inga extra 

satsningar på sysselsätt-

ningsåtgärder och omskol-

ning – och det är något som 

vi vill ändra på! 

Vi föreslår ett åtgärdspaket 

liknande de i andra kommu-

ner, med ökade anslag till 

Täbys arbetsmarknadspro-

gram. Vi vill se en utökning 

av praktikplatser, utbild-

ningsplatser och coacher. Vi 

vill även stärka stödet för 

Täbys uppsökande verk-

samhet i det kommunala 

aktivitetsansvaret (KAA). 

Fler individanpassade åt-

gärder måste till för att stötta 

en utsatt grupp hemma-

sittare som riskerar lång-

varigt utanförskap, arbets-

löshet och psykisk ohälsa. 

FRUKOST I ÅVA 

Många elever går till skolan 

utan frukost i magen. Oav-

sett anledning, visar studier 

att skolfrukost är en billig 

investering för att eleverna 

ska känna studiemotivation, 

nå måluppfyllelse och högre 

resultat. Därför föreslår vi att 

kommunens alla elever ska 

erbjudas gratis frukost i 

skolan innan lektionsstart.  

 

YRKESUTBILDNING 

Näringslivet i Sverige har 

stora svårigheter att rekry-

tera yrkesgrupper som elek-

triker, snickare och under-

sköterskor. Bristen på yrkes-

kraft är ett problem för 

arbetsgivare på både 

nationell och lokal nivå. I 

förlängningen innebär det att 

företagen i Täby får det svårt 

med sin kompetensförsörj-

ning och kommunens invå-

nare får allt krångligare att få 

tjänster utförda. 

Bristen på yrkeskunnig per-

sonal förvärras ytterligare av 

att Täby har lagt ned vissa 

yrkesutbildningar och att 

nationella yrkesprogram 

saknas i Täby och i grann-

kommunerna. Tillsammans 

med övriga kommuner i 

Nordost bör Täby undersöka 

möjligheten att starta brist-

yrkesutbildningar.  

 
VUXENUTBILDNING  
En gymnasial yrkesexamen 

går att få via vuxenutbild-

ningen. Täby bör med övriga 

nordostkommuner garantera 

att nationell yrkesutbildning 

erbjuds inom ramen för 

vuxenutbildningen i nordost. 

Det görs genom att kom-

munerna startar en utbild-

ning inom varje nationellt 

yrkesprogram. 

  

 

 

 

 

Foto: Täby kommun (Idrott i Åva) 



 

 

RISK FÖR INFLATION? 

Nyanländas språkundervis-

ning är central för att 

integrationen ska lyckas. 

Samtidigt vet vi inte om SFI-

undervisningen håller den 

utlovade kvaliteten och om 

målen verkligen nås fullt ut. 

Risken för betygsinflation är 

överhängande när ersätt-

ning för utförd utbildning är 

direkt kopplad till elevernas 

resultat. De kvalitetsuppfölj-

ningar som görs idag är 

alldeles för ofullständiga. 

Förbättringar måste till. 

Vi driver även på för bättre 

kontroll på upphandlingar 

och avtalsefterlevnad i alla 

led. Schyssta arbetsvillkor 

ska garanteras och följas 

ned till sista underleveran-

tör. Ett aktivt arbete måste 

bedrivas mot välfärdsbe-

drägerier. 

Vi motsätter oss kraftigt den 

olagliga kvalitetspeng som 

Täby delar ut i form av bonus 

för utförd verksamhet. Det är 

kvalitet som vi redan har 

kravställt och betalat för. Vi 

föreslår att medlen överförs 

till en oberoende kvalitets-

uppföljning för alla utförare.  

HJÄLP NÄRINGSLIVET 

KLIMATOMSTÄLLA 

Klimatförändringarna kräver 

en snabb omställning för 

såväl stora som små företag. 

Näringslivet driver på 

klimatomställningen och 

frågar efter detsamma av 

politiken.  

Därför föreslår vi ett 

kompletterande lokalt om-

ställningsstöd till välmotive-

rade projekt för Täbys lokala 

företag. Det handlar om små 

företag som inte omfattas av 

andra anslag. 

 

LOKAL KLIMATLOTS 

Vidare föreslår vi att Täby 

anställer en klimatlots som 

kan hjälpa lokala företag i 

omställningen. Lotsen ska 

ge råd och vägledning i 

klimatfrågor och förmedla 

kunskap om tillgängliga om-

ställningsbidrag, både lokalt 

och nationellt. 

 

DIGITALT 

INNOVATIONSCENTER 

Bristen på IT-kompetens 

förvärras i takt med digi-

taliseringen. Den utgör ett 

reellt hot mot svensk 

innovationskraft och tillväxt.  

 

Vi föreslår att kommunen 

verkar för att starta ett 

fristående digitalt innova-

tionscenter och en verkstad 

som fungerar som en 

smältdegel där det lokala 

näringslivet, akademi och 

skola kan mötas. Där kan 

utbyte av erfarenhet ske 

kring innovation, design och 

bildning, vilket bidrar till ett 

ökat intresse för techsektor 

och entreprenörskap.  

I förlängningen hjälper det 

lokala näringslivet i sin kom-

petensförsörjning och sin 

tillväxt. 

 
 

Detta vill vi i gymnasie- 

och näringslivs- 

nämnden: 

 
Utöka Åva Gymnasium 

med praktiska utbild-

ningar för att fylla närings-

livets behov. 

 

Utöka stödet för den upp-

sökande verksamheten i 

det kommunala aktivitets-

ansvaret (KAA). 

 

Systematisk kvalitetsupp-

följning krävs för utförare 

av SFI och Komvux. 

 

En klimatlots ska anställas 

som hjälper lokala företag i 

klimatomställningen. 

 

Klimatomställningsstöd till 

små lokala företagare 

 

Bättre kontroll av upp-

handlingar med krav på 

kollektivavtal eller krav på 

kollektivavtalsliknande vill- 

i alla leverantörsled. 

 

Ett innovationscentrum 

ska etableras i Täby. 

 

Gratis frukost ska erbjudas 

eleverna på Åva gymna-

sium. 

 
Samarbetet ska utvecklas 

med de företag som har 

ambitionen att jobba med 

cirkulär ekonomi, hållbar-

het och klimatomställning. 

 

 

 



 

 

Södra Roslagens Miljö- och Hälsoskyddsnämnd:  

Mer information krävs 
för att minska bilåkandet! 
Täby kommun och Vaxholms stad ingår i en gemensam 

nämnd, Södra Roslagens miljö- och hälsoskyddsnämnd 

(SRMH).  

Nämnden ansvarar för den 

myndighetsutövning som 

gäller för miljöbalken med 

vissa undantag, livsmedels-

lagen, strålskyddslagen, al-

kohollagen, lag om foder och 

animaliska biprodukter, lag 

om tobak, lag om handel av 

vissa receptfria läkemedel 

samt lag om sprängämnen.  

Nämnden har också ansvar 

för yttranden och myndig-

hetsinformation inom verk-

samhetsområdet.                                                       

Utöver myndighetsuppgifter 

har nämnden under senare 

år arbetat med att förbättra 

service och bemötande. Den 

ska hjälpa företag/invånare 

att göra rätt och det ska vara 

lätt att kontakta SRMH. 

EGNA INITIATIV 

Det finns utrymme för SRMH 

att ta egna initiativ i klimat- 

och miljöfrågor. Inget i de 

lagar som styr SRMH:s 

arbete motsäger att pers-

pektivet vidgas till att om-

fatta klimatomställningen.  

SRMH kan därför agera 

förebyggande för att minska 

utsläppen från trafik och 

transporter. Därmed skulle 

bilåkandet kunna minska i 

kommunen. För detta krävs 

dock ett omfattande infor-

mationsarbete, som kan 

förändra attityderna hos 

Täbys invånare.  

 

Ytterligare en viktig fråga är 

bullerproblemen inom kom-

munen. Där måste åtgärder 

vidtas.

 

Överförmyndarnämnden: 

God manverksamhet med god kvalitet! 
En person som själv inte kan sköta sina angelägenheter kan få en god 

en god man eller förvaltare. Uppdraget, både som frivillig insats och 

tvångsåtgärd, handlar om att hjälpa en medmänniska. Det innebär att 

komma nära en person och den personliga integriteten. Det är viktigt att 

den God manverksamhet som Täby erbjuder håller god kvalitet. 

Överförmyndarverksamheten i Täby fungerar bra, men det är viktigt att 

den förbättras kontinuerligt. Gode män och förvaltare ska vara 

välinformerade och ha utbildning för uppdraget. En certifiering kan vara 

ett sätt att säkra kompetensen och förståelsen för uppdraget.   

 

      Detta vill vi i ÖFN: 

 Förslag tas fram om en förbättrad och utvecklad utbildning för gode män och förvaltare.  

 Undersöka möjligheterna för en certifiering av God man-verksamheten. 

Detta vill vi i Södra Roslagens Miljö- och Hälsoskyddsnämnd: 

En informationskampanj genomförs för att tydliggöra vilka beteendeförändringar som krävs 

hos kommuninvånarna för att klara klimatomställningen. 

SRMH ställer krav på Täby att bullerskyddsprogrammet uppdateras och följs kontinuerligt. 

 

Lantmäterinämnden: 

GIFTFRITT! 

Vårt krav är att en 

giftfri markeringsfärg 

ska användas vid alla 

förrättningar som rör 

Lantmäterinämnden 

inom Täby kommun. 

 

 



 

 

 
 
Socialdemokraternas budgetförslag för verksamhetsåret 2024 
 
Utifrån det rådande ekonomiska läget i Sverige har socialdemokraterna i Täby beslutat att 
inte belasta hushållen med en egentligen nödvändig skattehöjning. Vårt förslag innehåller 
därför en anpassning till Täbyalliansens budget. Vi omfördelar dock deras ekonomiska 
förslag till en mer solidarisk budget. Vi tar bland annat bort den omdiskuterade 
kvalitetspengen inom hemtjänsten och SÄBO. 
 
Reformer 
Kommunstyrelsen        - 4,33 
1 konsumentvägledare – 0,7 
Mälardalsråd -0,1 
Klimatkommunerna – 0,03 
250 sommarjobbsplatser -3,5 
Stadsbyggnadsnämnden           - 1,0 
Projektstart våtmark Mörtsjön- Käringsjön -1,0      - 
Lantmäterinämnden 0,00 
SRMH -0,00            
Kultur och fritidsnämnden                                                                                                    - 7,9 
Halverad kulturskoleavgift – 3,7 
4 fältassistenter -2,2 
Nolltaxa för ungdom i kommunens lokaler -1,3   
Flytt av biblioteket Hägernäs -0,7 
Socialnämnden         -1,4       
2 socialsekreterare – 1,4                                
Äldrenämnden 
Höjning av äldrepeng SÄBO – 7       - 9 
Kompetenshöjande utbildning – 1,0 
Höjt föreningsbidrag -0,5 
Införande av hemtjänstindex – 0,5 
Barn och grundskolenämnden        - 28,8 
2 kuratorer Elevhälsan -1,6 
2 sjuksköterskor Elevhälsan -1,6 
Ökad grundskolepeng – 8 
Enhetlig förskolepeng -17,6 
Gymnasie- och näringslivsnämnden                - 0,8 
1 Klimatlots – 0,8 
Överförmyndarnämnden -0,00 

 
Summa utgiftsposter          53,23 
     
Finansiering 
Kvalitetspeng SÄBO o hemtjänst               21,7 
Kvalitetspeng grundskolan                   5,0 
Kvalitetspeng mat                   5,0 
 
Summa finansiering            31,7 
           
Total effekt på det ekonomiska resultatet i förhållande till koalitionens förslag    – 21,53 

Budgeterat överskott enligt Täbyalliansen         27    

Årets överskott enligt socialdemokraternas förslag      = 5,47 
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